
Besondere Bedingung Nr. 9497
Sanktionsklausel

Der (Rück)Versicherer gewährt keinen Versicherungsschutz oder sonstige Leistungen, soweit der (Rück)Versiche-
rer durch die Gewährung und/oder sonstige Leistungen Sanktionsmaßnahmen, Verboten oder Beschränkungen
nach relevanten Wirtschafts-, Handels- oder Finanzsanktionen der Europäischen Union oder der Republik
Österreich ausgesetzt wäre.

Dies gilt auch für Wirtschafts-, Handels- oder Finanzsanktionen, die durch die Vereinigten Staaten von Amerika
oder andere Länder erlassen werden, soweit dem nicht europäische oder österreichische Rechtsvorschriften
entgegenstehen.

English Version:

No (re)insurer shall be deemed to provide cover and no (re)insurer shall be liable to pay any claim or provide any
benefit hereunder to the extent that the provision of such cover, payment of such claim or provision of such benefit
would expose that (re)insurer to any sanction, prohibition or restriction under trade or economic sanctions, laws or
regulations of the European Union or the Republic of Austria.

This also applies to economic, commercial or financial sanctions issued by the United States of America or other
countries, as far as not in conflict with European or Austrian legislation.


